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6 lutego 2012

Dotacje na przedszkola

Wprowadzenie dotacji celowych dla gmin na wychowanie przedszkolne cztero- i
pięciolatków – to założenie poselskiego projektu ustawy. Na przedszkolaka samorząd miałby
dostawać połowę stawki na ucznia.

Według projektu od 1 stycznia tego roku gminy miałyby liczyć na dodatkowe środki na dzieci
5-letnie objęte obowiązkiem rocznego przygotowania przedszkolnego. Dwa lata później
dotacjami objęte byłyby również uczęszczające do przedszkoli i innych formach wychowania
przedszkolnego czterolatki.

„Dotacje celowe przekazywane z budżetu państwa wydają się najlepszą formą wsparcia
gmin w realizacji ich zadania własnego, jakim jest organizowanie edukacji przedszkolnej.
Ten sposób przepływu środków budżetowych daje gwarancję, iż zostaną one wykorzystane
wyłącznie na przyznany cel” – argumentują autorzy projektu. Dotacje podlegają bowiem
szczególnym zasadom rozliczania i nie mogą być wydatkowane na inne zadania niż
określone przez dotującego.

W tym roku dotacja na każdego pięciolatka w przedszkolu (według liczby wykazanej w
systemie informacji oświatowej na dzień 31 marca 2011) ma wynosić 2 523,60 zł. To połowa
wartości finansowego standardu A czyli kwoty, którą w ramach subwencji oświatowej
samorządy dostają na jednego ucznia. 

W kolejnych latach kwota dotacji przypadająca na jednego ucznia objętego edukacją
przedszkolną wynosić będzie:
– w 2013 r. – 2 586,69 zł,
– w 2014 r. – 2 651,36 zł,
– w 2015 r. – 2 717,64 zł,
– w 2016 r. – 2 785,58 zł,
– w 2017 r. – 2 855,22 zł,
– w 2018 r. – 2 923,75 zł,
– w 2019 r. – 2 993,92 zł,
– w 2020 r. – 3 065,77 zł.
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Kwoty te pokryją koszty wynagrodzenia nauczycieli realizujących edukację przedszkolną w
wymiarze co najmniej 5 godzin dziennie, przez 5 dni w tygodniu – zakładają projektodawcy.

Związek Miast Polskich pozytywnie ocenia projekt. Choć zdaniem reprezentantów
samorządów miejskich, nie jest to rozwiązanie systemowe, to zwiększa pulę środków.
Pojawiły się jednak wątpliwości dotyczące zbyt małej kwoty dotacji.

Wysokość dotacji powinna być jednak odniesiona do wynagrodzenia nauczycieli – czytamy w
komunikacie ZMP.
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